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Öttevény Község Önkormányzat
Képviselő - testülete

2-2/2008.

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Öttevény Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2008. február 
6-án  17.00  -  kor  Öttevény,  Faluház  tanácstermében  megtartott  nyilvános 
üléséről

Jelen vannak:                    Király Péter polgármester,
   Sik Gyula alpolgármester, képviselő
   Karsai Klára képviselő,

                                           Bider Zsolt képviselő,
                                           Kövecses Tímea képviselő,

   Fehérvári Károly képviselő,
                                           Dömötör Ernő képviselő,
                                           Szücs Károly képviselő,
                                           Nagy Tivadar képviselő,
                                           Dr. Rétháti Zoltán jegyző,

Király  Péter  polgármester  tisztelettel  köszöntötte  a  Képviselő-testületet, 
megállapította,  hogy a testület  határozatképes,  mivel 10 tagjából 9 jelen van. 
Király  Péter  polgármester  elmondta,  hogy  Raczenböck  Kálmán  képviselő 
jelezte, nem tud eljönni az ülésre. Karsai Klára képviselő jelezte, hogy ¾ 7-kor 
el  kell  mennie  elfoglaltsága  miatt.  Király  Péter  polgármester  ismertette  a 
napirendi  pontokat  -  amelyek megegyeztek  a  kiküldött  meghívóban  szereplő 
napirendi  pontokkal,  csak a 3.  és 4.  pontok cseréltek helyet,  így a napirendi 
pontok az alábbiak szerint alakulnak: 

1.) Étkezési térítési díjak megállapítása
Előadó: Király Péter polgármester
2.)  18.00-tól Öttevény  Község  Önkormányzat  egészségügyi  alapellátásával 
kapcsolatos szerződések
Előadó: Király Péter polgármester, dr. Rétháti Zoltán jegyző 
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3.)  Öttevény  Község  Önkormányzat  2008.  évi  költségvetési  rendeletének 
megtárgyalása (1. forduló)
Előadó: Király Péter polgármester 
4.) Szavazatszámláló Bizottságok új tagjainak megválasztása
Előadó: dr. Rétháti Zoltán jegyző
5.) 2008. évi állami ünnepek megrendezése
Előadó: Király Péter polgármester
6.) Rendelet alkotása az avar és kerti hulladék égetésének helyi szabályairól
Előadó: dr. Rétháti Zoltán jegyző
 7.) Egyéb ügyek
Előadó: Király Péter polgármester

Király  Péter  polgármester  kérte,  hogy  a  testület  határozattal  fogadja  el  a 
napirendi pontokat.

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  napirendi  ponttal 
kapcsolatban  9  igen  szavazattal  –  tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  – 
egyhangúlag a következő határozatot hozta:
          
                           8/2008.(II.6.) képviselő-testületi határozat:

Öttevény  Község  Önkormányzat  Képviselő  - 
testülete  jelen  testületi  ülésének  napirendjét  az 
alábbiak szerint állapítja meg:

1.) Étkezési térítési díjak megállapítása
Előadó: Király Péter polgármester
2.)  18.00-tól Öttevény  Község  Önkormányzat  egészségügyi 
alapellátásával kapcsolatos szerződések
Előadó: Király Péter polgármester, dr. Rétháti Zoltán jegyző 
3.)  Öttevény  Község  Önkormányzat  2008.  évi  költségvetési 
rendeletének megtárgyalása (1. forduló)
Előadó: Király Péter polgármester 
4.) Szavazatszámláló Bizottságok új tagjainak megválasztása
Előadó: dr. Rétháti Zoltán jegyző
5.) 2008. évi állami ünnepek megrendezése
Előadó: Király Péter polgármester
6.) Rendelet alkotása az avar és kerti hulladék égetésének helyi 
szabályairól
Előadó: dr. Rétháti Zoltán jegyző
 7.) Egyéb ügyek
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Előadó: Király Péter polgármester

A jegyzőkönyv hitelesítést a mai ülés tekintetében 
Sik Gyula és Bider Zsolt képviselők végzik.

Felelős: Király Péter polgármester
Határidő: azonnal

1.) Étkezési térítési díjak megállapítása
Előadó: Király Péter polgármester

Király  Péter  polgármester  elmondta,  hogy  az  elmúlt  testületi  ülésen  hozott 
határozat  szerint  további  ajánlatokat  kértünk  be.  Egyrészt  Schwikker  János 
egyéni vállalkozótól, másrészt a Rábakész Kft-től. Király Péter elmondta, hogy 
mindhárom  cég  képviselőjét  meghallgatják,  ajánlataikat  összehasonlítják.  A 
másik két cég képviselője a földszinti irodában várakozik, amíg az aktuális cég 
vezetőjével  folyik  a  tárgyalás.  Ezután  Király  Péter  polgármester  köszöntötte 
Molnár Gábort, az M&H Food Hungary Kft. tulajdonosát és munkatársait, majd 
átadta neki a szót.
Molnár  Gábor  elmondta,  hogy  nehezményezi  a  pályáztatást,  majd  ismertette 
azokat  a  gazdasági  nehézségeket,  amelyek  az  áremelésekre  késztette  őt. 
Kiemelte, hogy a tej ára pl. 120 forintról 200 forintra emelkedett, ami az óvodás 
étkeztetés  nyersanyagköltségét  nagyon  megdobta.  Ezen  kívül  a  dolgozói 
költségek  is  emelkedtek.  Elmondta  még,  hogy  az  állategészségügyi  hatóság 
bírsága után  gyökeresen átalakították  a konyhát.  Molnár  Gábor azt  ajánlotta, 
hogy a korábbi,  januári ülésre megadott árak közül az óvodás étkeztetés árát 
430 forintra mérsékelné úgy, hogy a konyha bérleti díját február 1-től 200.000,-  
forintra  emelné.  Kiemelte,  hogy  a  számlaadási  kötelezettség  elmulasztásával 
lehetne  csak  olcsóbban  menüt  adni,  de  ez  nem megoldható,  pont  ezért  nem 
hasonlíthatóak össze az ő árai egy helyi vállalkozó menü áraival,  aki esetleg 
többnyire nem ad számlát. Molnár Gábor felhívta a képviselők figyelmét, hogy 
a  konyha  egyes  részei  is  felújításra  szorulnak  és  ennek  kivitelezését  Ő 
felvállalja. 
Szücs Károly képviselő kérte, hogy az óvodás napközis menü legyen 420 forint.  
Rövid tanácskozás után Molnár Gábor beleegyezett ebbe a módosításba. Király 
Péter  polgármester  megköszönte  a  részvételt  és  elmondta,  hogy a  másik  két 
vállalkozó  meghallgatása  után  döntenek  és  a  döntést  rövid  úton  ismertetik 
mindhárom meghívottal.
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Ezt  követően  Schwikker  János  egyéni  vállalkozó  ismertette  röviden 
vállalkozását  és  tevékenységét,  illetve  a  konyha  fenntartására  és  a  térítési 
díjakra vonatkozó ajánlatát.
Király Péter polgármester elmondta, hogy pontosítva a bérleti díj 130.000,- Ft. 
lenne havonta. Ezt Schwikker János megerősítette, elmondta, hogy ez a legtöbb, 
amit ajánlani tud a bérleti díj terén. Bider Zsolt képviselő érdeklődött, hogy az 
óvodai napközi étkezés annyira kevés, hogy nem érti, hol a nyereség?
Schwikker János elmondta, hogy az egészet  nézi együtt és nem a részleteket 
kiragadva és a hosszú távon gondolkodik, a sűrű forintokat számolja és nem az 
a lényeg, hogy mekkora haszonnal dolgozik.
Ezt  követően  a  Rábakész  Kft.  igazgatója,  Jankó  István  érkezett  meg.  Jankó 
István  pár  mondatban  bemutatta  a  céget  és  tevékenységét,  illetve  ismertette 
ajánlatukat.  Király  Péter  polgármester  a  rezsi  költségekre  kérdezett  rá.  Erre 
Jankó  István  elmondta,  hogy  két  változat  van,  a  helyben  főzés,  illetve  a 
kiszállításos megoldás, majd mindkét változathoz tartozó bérleti díj elképzelést 
ismertette. 
Király  Péter  polgármester  még  egyszer  röviden  összevetette,  összefoglalta  a 
három ajánlatot, az előterjesztésben is kiküldött táblázatok ismertetésével.
Bider Zsolt képviselő szerint a legjobb ajánlat az M&H Hungary Kft-é. A havi 
200.000,- Ft. bérleti díj nagyon ütős érv. Király Péter polgármester ismertette, 
hogy a Molnár Gábor Úr miképp fejlesztette a konyhát az elmúlt időszakban. 
Király Péter polgármester összefoglalva a vitát szavazásra terjesztette fel, hogy 
az M&H Food Hungary Kft-vel tartsa fenn a szerződést az önkormányzat az itt 
kialkudott  árakkal,  ugyanakkor  a szerződést  módosítsuk a havi  200.000,-  Ft. 
bérleti díjra 2008. februárjától.

Király  Péter  polgármester,  mivel  a  témával  kapcsolatban  több  kérdés, 
hozzászólás nem hangzott el, a napirendi pontot  szavazásra felterjesztette.

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  napirendi  ponttal 
kapcsolatban  9  igen  szavazattal  –  tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  -  a 
következő határozatot hozta:
          
                           9  /2008.( II.6.) képviselő-testületi határozat:  

Öttevény  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
elhatározza, hogy az M&H Hungary Food Kft. biztosítja 
továbbra is az óvodai konyha működését, de a bérleti díj 
a  vele  kötött  szerződés  módosításával  változik,  február 
hónap 1-től 200.000,- Ft/hó-ra., illetve az étkezési térítési 
díjak a jelen testületi ülésen hozott megállapodás szerint 
módosulnak. A Képviselő – testület megbízza 
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a  jegyzőt,  hogy  a  bérleti  szerződést  a  fentiek  szerint 
módosítsa.
Felelős: dr. Rétháti Zoltán jegyző
Határidő: azonnal

Ezt  követően  a  már  kialakult  árakkal  számolva  Király  Péter  polgármester 
előterjesztette az étkezési térítési díjakról szóló rendeletet.
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem érkezett, Király 
Péter polgármester azt szavazásra felterjesztette.

Öttevény Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  9 igen szavazattal  – 
tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  -   az  étkezési  térítési  díjakról  szóló 
rendeletét a következőképp alkotta meg:

Öttevény Község Önkormányzata Képviselő-testületének

2/2008.(II.15.)
rendelete

az étjezési térítési díjakról

 (A rendelet a jegyzőkönyv I. számú melléklete)

2.)  Öttevény  Község  Önkormányzat  egészségügyi  alapellátásával 
kapcsolatos szerződések
Előadó: Király Péter polgármester, dr. Rétháti Zoltán jegyző 

Király Péter  polgármester  köszöntötte  a megjelent  dr.Keresztes  Hajnalka,  dr. 
Mentes Szilvia házi orvosokat, illetve dr. Konczos György házi fogszakorvost. 
Ismertette  az  előző  testületi  ülésen  a  témával  kapcsolatos  megbeszélés 
eredményeit,  valamint azt,  hogy az egészségügyi alapellátások szolgáltatóival 
jelenleg  nincsenek  meg  a  szerződések,  nem  tudjuk,  hogy  pontosan  milyen 
önkormányzati  vállalások  vannak  hatályban.  Király Péter  polgármester  kérte, 
hogy  amennyiben  rendelkezésre  áll,  egy-egy  szerződést  igényelne,  mert  a 
hivatalban  ezek  ismeretlen  okból,  de  nem  találhatóak  meg.  Király  Péter 
polgármester  megköszönte,  hogy  sok  köszönet  illeti  az  orvosokat,  hiszen  a 
rendelők  belső  kialakítását,  díszítését,  az  eszközök  korszerűsítését  végzik  és 
ismertette az önkormányzatnak a rendelőkkel kapcsolatban az elmúlt években 
végzett felújítási állagmegőrzési munkálatait. Király Péter elmondta, hogy tudja, 
hogy a megszorítások érintik a házi orvosokat is, ettől függetlenül kérdezi, hogy 
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hozzá  tudnának-e  járulni  a  közüzemi  költségekhez,  illetve  az  eszközök 
beszerzéséhez?
Dr.  Keresztes  Hajnalka  elmondta,  hogy  az  OEP  finanszírozás  nem  teszi 
lehetővé számára, hogy a rezsi költségekhez hozzájáruljanak.
Dr.  Mentes  Szilvia  házi  gyermekorvos  elmondta,  hogy  a  finanszírozás  csak 
minimálisan emelkedett, neki a vizitdíj sem folyik be, de a finanszírozás így is 
csökkent. Ettől függetlenül beruházásokat is végzett, monitort, hűtőt vett. Úgy 
érzi, hogy nem tud további terheket vállalni.
Dr.  Konczos  György  is  hasonló  tartalmú  nyilatkozatot  tett,  a  finanszírozás 
csökkenését emelte ki és azt, hogy ahol lehet, ott takarékoskodni fognak.

Király  Péter  polgármester  kiemelten  kérte  az  orvosokat,  hogy  a  rendelő 
üzemeltetése  során  az  energia  takarékosság  alapelvét  fokozottan  vegyék 
figyelembe.

Király  Péter  polgármester,  mivel  a  témával  kapcsolatban  több  kérdés, 
hozzászólás nem hangzott el, a napirendi pontot  szavazásra felterjesztette.

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  napirendi  ponttal 
kapcsolatban  9  igen  szavazattal  –  tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  -  a 
következő határozatot hozta:
          

                          10./2008.(  II.6.)  képviselő-testületi  
határozat:

Öttevény  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a 
rendelkezésre  bocsátott  szerződéseket  átvizsgálja  és 
amennyiben  szükséges,  az  új  szerződéseket 
megfogalmazza és eljuttatja az egészségügyi alapellátást 
működtető orvosok felé. 
Felelős: dr. Rétháti Zoltán jegyző
Határidő: azonnal

3.)  Öttevény  Község  Önkormányzat  2008.  évi  költségvetési  rendeletének 
megtárgyalása (1. forduló)
Előadó: Király Péter polgármester

Király Péter polgármester köszöntötte Dömötör Rozalinda óvoda vezetőt, illetve 
Tolnay  Gáborné  iskola  igazgatót  és  megköszönte  intézményük  költségvetési 
tervezetének elkészítésében nyújtott segítségüket.
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Király Péter polgármester ismertette Öttevény Község Önkormányzat és szervei 
2008.  évi  költségvetésének  tervezetét  fejezetenként,  szakfeladatonként  (az 
előterjesztés CD formátumban a jegyzőkönyvhöz függesztve található). 
Király  Péter  polgármester  elsőként  az  iskola  és  az  óvoda  költségvetését 
ismertette.  Az  óvodában  és  az  iskoláéban  is  csak  a  szükséges,  alapszintű 
működéshez  szükséges  kiadásokat  tervezték  be,  illetve  az  egyelőre  még 
bizonytalan mértékű energia áremelkedés miatt a gáz és villanyárakat +20%-al, 
a  gázenergia  díját  +20%-al  tervezték.  Dömötör  Rozalinda  óvoda  vezető 
elmondta, hogy lábazatjavításra és vakolat javításra is betett  összegeket,  de a 
dolgozók jutalmát például már nem is tervezte be.
Tolnay Gáborné iskola igazgató elmondta, hogy az iskola felújítására tervezett 3 
millió forintot, amit meszelésre, a tanári újra parkettázására szeretne fordítani. 
Ezen  kívül  egy  kötetlen  beszélgetést  javasolt  a  képviselőkkel  az  iskola 
jövőjével kapcsolatban egy későbbi időpontra.

Ezt  követően  Király  Péter  polgármester  ismertette  a  szűkebb  önkormányzati 
költségvetést,  ami  összességében  24  millió  forintos  hiánnyal  számol. 
Részletesen felsorolta  címenként,  szakfeladatonként  a bevételeket,  kiadásokat 
és magyarázta azokat.

Király Péter polgármester kitért a képviselői tiszteletdíjakra is. Elmondta, hogy 
akik felajánlották a tiszteletdíjukat, azok után is be kell fizetni a járulékokat és 
ez  több,  mint  egymillió  forintot  jelent  az  állam felé.  Bider  Zsolt  képviselő 
felszólalt  és  kérdezte,  hogy  ez  miért  van  így  és  miért  nem  kapott  erről 
tájékoztatást, hiszen öt éve felajánlotta. Dr. Rétháti Zoltán jegyző tájékoztatta a 
képviselőket, hogy ez 2007-től már nem él így, ebből volt ügy és most jelenleg 
be kell  fizetni  az adót és járulékokat  a tiszteltdíj  után.  Bider Zsolt  képviselő 
kifogásolta, hogy erről a helyzetről nem kapott tájékoztatást és javasolta, hogy 
az ezért  felelős személyt nevezzék meg. Király Péter polgármester  elmondta, 
hogy erről a dologról beszéltek és arra jutottak, hogy nem jó ez a rendelet, át  
kell dolgozni. Dr. Rétháti Zoltán jegyző felolvasta a rendelet vonatkozó részeit  
és  elmondta,  ebből  kitűnik,  hogy  a  járulékokra  egyébként  sem  vonatkozik. 
Elmondta még, hogy decemberben derült ki ez a dolog, a korábbi években nem 
volt helyes  a gyakorlat. Sik Gyula alpolgármester kifejtette, hogy a pénzügyes 
kollégáknak is jelezniük kell,  hogy egy pénzügyi helyzet megváltozik.  Szücs 
Károly  képviselő  elmondta,  hogy  Ő  csak  ezért  válik  adófizetővé,  mert  a 
nyugdíjához hozzácsapják ezt az összeget. Király Péter polgármester elmondta, 
hogy tényleg elmaradt a tájékoztatás, de ezt rendezni kell, a következő testületi  
ülésre ki kell dolgozni egy javaslatot, ami megoldást kínál erre a problémára. 
Ennek  megfelelően  fogjuk  a  költségvetési  rendelet  tervezetét  is  átalakítani. 
Szücs  Károly  képviselő  problémáját  megoldjuk,  nem fogja  hátrány  érni.  Ha 
marad kifizetendő összeg, akkor azt költségtérítésként rendezzük.
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Ezt követően Király Péter polgármester folytatta a tervezet ismertetését.

18.47 perckor Karsai Klára képviselő távozott, így a testület jelen levő tagjainak 
száma 8 főre csökkent. 

A tervezet ismertetése után Király Péter polgármester kérte a testületet,  hogy 
fogalmazza meg véleményét, javaslatait.

Bider  Zsolt  képviselő  kérdezte,  hogy  miért  nem lesz  0-s  végű  költségvetés, 
ahogy azt tavaly javasolta?
Ezt  követően  Király  Péter  polgármester  felvetett  több  pontot,  ahol 
megtakarítások érhetőek el. Dömötör Ernő javaslata szerint hiánnyal fogadjuk el 
a költségvetést és az önkormányzat pedig takarékosan fog gazdálkodni. Szücs 
Károly  képviselő  javasolta,  hogy  legyen  úgy,  hogy  építsünk  utat,  de  ne 
maradjon hiány. 
Király Péter polgármester megvilágította, hogy az állam meglehetősen alacsony 
mértékben  járul  hozzá  az  intézmények  fenntartásához.  Kérte,  hogy  ne  Ő 
határozzon  egy  személyben  a  lefaragásokról,  mert  a  0-ás  végű  költségvetés 
elfogadásához  jelentős  összegeket  vissza  kell  venni  az  intézményektől  és  a 
személyi, béren kívüli juttatásokból is. 
Bider Zsolt képviselő azt hangsúlyozta, hogy tavaly volt 17 millió megtakarítás, 
idén a költségek 10 millióval emelkednek, akkor idén 7 millió takarítható meg, 
így 21 millió forintot költhetünk. Király Péter polgármester elmondta, hogy ez 
így nem ilyen egyszerű, mert például ebben az évben hat millió forintot fizetünk 
jubileumi  jutalomra,  míg  tavaly  csak  két  millió  volt,  és  még  sorolhatná.  Az 
iskolai  pályázatra  terveztünk  7  millió  forintot  stb.  Király Péter  polgármester 
kérdezte, hogy akkor hogyan legyen ez? Bider Zsolt képviselő elmondta, hogy a 
háromnegyedéves  zárás  adatait  kell  beírni  és  azokhoz  a  számokhoz  kell 
ragaszkodni. Király Péter polgármester szerint ezt nem lehet, mert mások a bér 
és  az  energia  költségek.  Fehérvári  Károly  képviselő  elmondta,  hogy  egy 
dologból lehet levenni, de ezt nem is akarja mondani. Király Péter is elmondta, 
hogy igen, a juttatásokra gondolt, csak ebből lehet levenni nagyobb összegeket. 
Bider Zsolt képviselő hangoztatta, hogy olyan költségvetést kell csinálni, hogy 
jól gazdálkodjon az önkormányzat, ami erre szorít rá. Király Péter polgármester 
elmondta, hogy két dolgot lehet lejjebb venni az alkalmazotti juttatásokból, az 
egyik az étkezési hozzájárulás, a másik az egészségbiztosítási hozzájárulás. 
Ezután ismét több érv vetődött fel a mínuszos költségvetés mellett, hivatkozva 
az  ÖNHIKI  lehetőségére.  Király  Péter  polgármester  elmondta,  hogy  mivel 
nagyon  magas  kiadásokat  teszünk  a  civil  szervezetekhez,  ezt  a  működéstől 
veszszük el,  így esély sincs  az ÖNHIKI-re. Sik Gyula kérte,  hogy azokat  az 
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összegek  vegyük  le,  amelyek  biztonsági  okból  túltervezettek,  de  reálisan  le 
lehet ezeket venni.
Király  Péter  polgármester  felsorolta  azokat  a  tételeket,  amelyekből  le  lehet 
faragni:

- Faluház (gáz, villany, víz) 300.000,- Ft.
- Képviselői tiszteletdíjak: 1.200.000,- Ft.
- Reprezentációból: 600.000,- Ft.
- Városgazdálkodás 200.000
- Orvosi rendelő karbantartás: 200.000,-
- Iskola felújítási munkák: 2.000.000,- Ft.
- Iskola kisértékű tárgyi eszköz beszerzése: 500.000,- Ft.
- Isk. gáz villany: 500.000,- Ft.
- Óvoda karbantartás: 700.000,- Ft.
- Béremelés (5%): 4.000.000,- Ft.
- Iskolapályázat  (külső  felújítás,  fűtéskorszerűsítés  stb.)  önrésze: 

7.000.000,- 
-

Király Péter polgármester komolytalannak tekinti azt az érvelést, ami azt kéri, 
hogy mutasson fel 40 millió többletet.

Ez eddig 17 millió, jegyezte meg több képviselő.
 
Király Péter polgármester megjegyezte, hogy a jelzőrendszeres visszafizetésre 
félretett összeg további: 3.000.000,- Ft.

Szücs Károly képviselő felvetette, hogy további 5-6 milliót le lehetne faragni. 
Király Péter polgármester ezt cáfolta, szerinte nincs több tartalék. Csak akkor, 
ha  a  béren  kívüli  juttatásokhoz  nyúl  a  testület.  Király  Péter  szerint  ez  egy 
pozitívum,  hogy  itt  a  dolgozókat  támogattuk,  összehasonlítva  más 
önkormányzatokkal.  Biztos,  hogy  a  dolgozók  megértik,  ha  valamivel 
csökkentjük ezeket, mert szorít a cipő. Bider Zsolt képviselő feltette a kérdést, 
hogy mit akarunk? Utat építeni, vagy a többi többletet is bevenni, alkalmazotti 
juttatásokat  fizetni.  A  képviselők  többsége  az  útépítés  mellett  szállt  síkra. 
Dömötör Ernő a Miklósi úti telkekkel kapcsolatban felvetette, hogy az eladási 
árat csökkenthetnénk. Ezt a felvetést Király Péter is támogatta, főként az utolsó 
három telek  vonatkozásában,  ahol  lakóház  egyébként  sem fog  épülni.  Bider 
Zsolt  képviselő  feltette,  hogy  akkor  mondjuk  ki,  hogy  azért,  hogy 
megmaradjanak a juttatások, ne legyen út. Király Péter polgármester elmondta, 
hogy úgy látja, ezt szeretné vele kimondatni, így feltette, hogy igen, akkor kér 
erre javaslatot, hogy milyen mértékben csökkentsük ezt? Sik Gyula képviselő 
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felvetette, hogy tavaly is ezen volt a vita és mégis jelentős megtakarítás maradt.  
Szerinte  ezt  benne  lehetne  hagyni  a  rendszerben  és  menet  közben  is  lehet 
módosítani. Király Péter polgármester elmondta, hogy ha 5000,- Ft-al csökken 
egy főnek a havonta adott  összeg,  akkor 2 millió forintot  lehet  megspórolni. 
Dömötör  Ernő  felvetette,  hogy akkor  a  civil  szervezetektől  is  el  kell  venni. 
Bider  Zsolt  képviselő  felvetette,  hogy  ez  1,5%-os  csökkentés  az  összes 
bértömegből,  akkor  a civil  szervezeteknél  is  legyen ennyi,  illetve hozzátette, 
hogy a civil szervezetek az egész falut szolgálják, míg az intézmények, ha így 
folytatódik,  bezárhatnak.  Ezt  követően  vita  bontakozott  ki  az  intézmények 
helyzetéről,  híréről.  Dömötör  Ernő  képviselő  javasolta,  hogy  az  étkezési 
támogatás legyen 10.000,- Ft. havonta fejenként a 12.000,- Ft. helyett, míg az 
egészségpénztári munkáltatói hozzájárulás a jelenlegi 70%-a. Ezt a képviselők 
többsége támogatta. Bider Zsolt képviselő érdeklődött,  hogy az mennyi pénzt 
jelent?  Rövid  számolást  követően  kimutatásra  került,  hogy  1.440.000,-  az 
egészségpénztári hozzájárulásból, az étkezési hozzájárulásból kb. 700.000,- Ft. 
Fehérvári Kárly képviselő szerint ez így jó, ezt elfogadja.

Király  Péter  polgármester,  mivel  a  témával  kapcsolatban  több  kérdés, 
hozzászólás nem hangzott el, a napirendi pontot  szavazásra felterjesztette.

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  napirendi  ponttal 
kapcsolatban  9  igen  szavazattal  –  tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  -  a 
következő határozatot hozta:
          

                          11./2008.(  II.6.)  képviselő-testületi  
határozat:

Öttevény  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
elhatározza, hogy az alábbi tételek csökkentésével, illetve 
elhagyásával kívánja megalkotni a végleges költségvetést 
úgy,  hogy  sem  hiány,  sem  többlet  ne  kerüljön 
betervezésre. 

 Faluház (gáz, villany, víz) 300.000,- Ft.
 Képviselői tiszteletdíjak: 1.200.000,- Ft.
 Reprezentációból: 600.000,- Ft.
 Városgazdálkodás 200.000
 Orvosi rendelő karbantartás: 200.000,-
 Iskola felújítási munkák: 2.000.000,- Ft.
 Iskola kisértékű tárgyi eszköz beszerzése: 500.000,- Ft.
 Isk. gáz villany: 500.000,- Ft.
 Óvoda karbantartás: 700.000,- Ft.
 Béremelés (5%): 4.000.000,- Ft.
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 Iskolapályázat  (külső  felújítás,  fűtéskorszerűsítés  stb.) 
önrésze: 7.000.000,- 

 Egészségpénztári  hozzájárulás  mértéke  havi  7.000,- 
Ft/fő/hónappal kerül meghatározásra.

 Étkezési  hozzájárulás  10.000,-  Ft/fő/hónap  összegben 
kerül meghatározásra.

Megbízza  a  testület  a  jegyzőt,  hogy  a  költségvetés 
végleges elkészítésekor fentieket vegye figyelembe.

Felelős: dr. Rétháti Zoltán jegyző
Határidő: azonnal

4.) Szavazatszámláló Bizottságok új tagjainak megválasztása
Előadó: dr. Rétháti Zoltán jegyző

Dr. Rétháti Zoltán jegyző elmondta, hogy a választójogi törvény változása miatt  
több  tagra  lesz  szükség  abban  a  szavazókörben,  ahol  igazolással  szavazók 
szavaznak, illetve az egyik szavazatszámláló bizottsági tag elköltözött, így az 
előterjesztésben  megjelöltek  szerint  szükséges,  hogy  a  testület  új  SZSZB 
tagokat válasszon. 

Király  Péter  polgármester,  mivel  a  témával  kapcsolatban  több  kérdés, 
hozzászólás nem hangzott el, a napirendi pontot  szavazásra felterjesztette.

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  napirendi  ponttal 
kapcsolatban  8  igen  szavazattal  –  tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  -  a 
következő határozatot hozta:
          

                          12./2008.(  II.6.)  képviselő-testületi  
határozat:

Öttevény Község Önkormányzat Képviselő – testülete az 
alábbi személyeket választja meg a Szavazat Számláló 
Bizottságok tagjainak:

III. Sz. szavazókör (Fő utca 146.,Új Iskola):
Horváth Hajnalka Öttevény, Hunyadi u. 10. szám alatti 
lakos Megyeriné Póczos Márta Öttevény, Fő u. 106. szám 
alatti lakos

__________________________________________________________________________________________
11



__________________________________________________________________________________________
Jegyzőkönyv nyilvános testületi ülésről – Öttevény, 2008. február 6.

II. Sz. szavazókör (Fő utca 105., Mackó – kuckó Óvoda):
Ifj. Tóth László Öttevény, József Attila u. 9/c. szám alatti 
lakos

Felelős: dr. Rétháti Zoltán jegyző
Határidő: azonnal

5.) 2008. évi állami ünnepek megrendezése
Előadó: Király Péter polgármester

Király  Péter  polgármester  felvetette,  hogy  a  Közalapítványi  ülésen  és  egy 
ökomenikus  összejövetelen  is  felvetődött,  hogy  az  állami  ünnepeket  tartsuk 
együtt, közösen, az intézmények együtt a civil szervezetekkel. Úgy érzi, hogy 
egy  kis  verseny  indult  a  faluban,  hogy  ki  mikor  milyen  ünnepet  tart.  Ez 
egységesen,  összeszervezve  lenn  egészséges.  Király  Péter  polgármester 
javasolta,  hogy  az  állami  ünnepek  és  a  falunap,  illetve  egy  falukarácsony 
lehetne a falu közepén a templom környékén, ezzel párhuzamosan ezt a teret fel 
lehetne  fejleszteni,  megújítani.  Király  Péter  kérte  a  hozzászólásokat, 
véleményeket.
Kövecses  Tímea  képviselő  felvetette,  hogy  sportcsarnokban  gond  volt  egy 
rendezvénnyel kapcsolatban, amit a Polgári és Nyugdíjas Egyesület szervezett, 
mert a sportcsarnok üzemeltetője hatezer forintos bérleti díjat kért tőlük. Király 
Péter  polgármester  elmondta,  hogy  a  szerződést  meg  kell  nézni,  amiben 
legalább 8 nap az önkormányzat rendelkezésére áll évente és ebből csak négy 
napot használtunk el rendezvényekre. Ilyenkor nem lehet bérleti díjat szedni és 
az iskolai farsang megrendezésekor is feszültségek voltak a csarnok használata 
kapcsán.  Ezt  meg  kell  beszélni  vele.  Bider  Zsolt  képviselő  felvetette,  hogy 
szabályozni  kell  ezt  a  dolgot.  Király  Péter  polgármester  elmondta,  hogy 
pontosítani kell azt, hogy mikor hány napot kell biztosítania az üzemeltetőnek 
és  pontosítani  kell  a  rendezvényeket.  A  képviselők  egyeztetése  nyomán 
kikristályosodott,  hogy  a  következő  alkalomra  meghívják  az  üzemeltetőt  és 
előkészítik a szerződést oly módon, hogy évente tizenkét alkalommal, havonta 
legfeljebb három alkalommal az önkormányzat, beleértve a civil szervezeteket 
is – használhatja a sportcsarnokot és a töredék napokat is figyelembe kell venni.  
Az öt órát el nem érő használat fél napnak számít.

Király Péter polgármester javasolta, hogy az ünnepeket akkor foglaljuk össze. 
Bider  Zsolt  képviselő  felolvasta  az  SZMSZ-ből  a  kulturális  bizottság 
feladataiból  az  ünnepek  megszervezésére  vonatkozó  részeket.  Király  Péter 
polgármester  felvetette,  hogy mikor  legyen a  falunap?  Erről  rövid  vita  vette 
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kezdetét.  A testület  megállapodott,  hogy  június  első  szombati  napján  lesz  a 
falunap. Ezen kívül március 15-ét, a hősök napját, augusztus 20-át és október 
23-át, valamint egy falukarácsonyt fog az önkormányzat megünnepelni, illetve 
az ünnepet megszervezni.

6.) Rendelet alkotása az avar és kerti hulladék égetésének helyi szabályairól
Előadó: dr. Rétháti Zoltán jegyző

Dr. Rétháti  Zoltán  röviden ismertette  a tervezete,  amit  összefoglalt  az írásos 
előterjesztésben is.

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem érkezett, Király 
Péter polgármester azt szavazásra felterjesztette.

Öttevény Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  9 igen szavazattal  – 
tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  -   az  étkezési  térítési  díjakról  szóló 
rendeletét a következőképp alkotta meg:

Öttevény Község Önkormányzata Képviselő-testületének

3/2008.(III.10.)
rendelete

az avar és kerti hulladékok égetésének szabályairól

 (A rendelet a jegyzőkönyv II. számú melléklete)

7.) Egyéb ügyek
Előadó: Király Péter polgármester

7/1. Jelenleg futó, illetve induló pályázatok

Király  Péter  polgármester  elmondta,  hogy  az  iskola  indul  a  TIOP  1.1.1. 
pályázaton,  ami  az  oktatási  infrastrukturális  támogatásokat  tartalmaz.  A 
pályázatot a Produktív Iroda készíti, de a benyújtási határidő egyelőre tolódik. 
Az  iskola  fűtéskorszerűsítésére  és  akadálymentesítésre  benyújtottuk  a 
pályázatot,  állítólag  meglehetősen  kevés  pályázó  nyer,  bizakodunk.  A 
kistérségen  belül  fog  futni  egy  közös  pályázat  a  buszvárók  tervezésére, 
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létesítésére,  illetve  a  pályázatíró  cég  jelezte,  hogy  hamarosan  falugondnoki 
jármű beszerzésére írnak ki pályázatot, amelyhez nem kell majd önerő.

7/2. Kistérségtől kapott eszközök

Király Péter polgármester beszámolt a kistérségtől kapott két köztéri pad és egy 
szemétgyűjtő edényzet elhelyezéséről.

7/3. A közmunka pályázatról

Király  Péter  polgármester  elmondta,  hogy  jelenleg  három  fő  dolgozik  a 
közmunka programban, ami előreláthatólag április végéig tart majd.

7/4. A vasút túloldalán levő külterületi út ügye

Király Péter polgármester elmondta, hogy a Dózsa György utcával párhuzamos, 
a vasút túloldalán levő külterületi út padkájának rendbe tételét 320.000,- Ft-ért 
elvégeztette,  a  további  munkákat,  ami  főképp  takarítást,  kivágott  gallyak 
elszállítását jelenti, a közmunkások végzik.

7/5. Jelzőrendszeres házi segítségnyújtás ügyének aktuális állása

Király Péter polgármester elmondta, hogy a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás 
ügyében  jelenleg  a  Magyar  Államkincstár  még  vizsgálja  az  ellenőrzési 
jegyzőkönyvre tett észrevételét.

7/6. Végh Katalin megkeresése

Király  Péter  polgármester  ismertette  Végh  Katalin  megkeresését,  amely  a 
Szabadság  és  a  Táncsics  utcák  közötti  utca  állapotára  hívja  fel  a  figyelmet, 
illetve kéri az önkormányzatot, hogy az utcát amennyiben lehet, tartsa karban és 
a nagyobb lyukakat töltse fel. Király Péter polgármester elmondta, hogy az adott 
területen nincs is utca, a Szabadság és a Táncsics utcák között ott erdő, illetve 
gyep  művelési  ágú  területek  találhatóak,  utat  nem  jelez  az  ingatlan 
nyilvántartás,  csak  a  lakosság  kezel  egy  nyomvonalat  útként.  A  képviselők 
véleménye  egyezett  abban,  hogy  sok  más  forgalmasabb  út  is  felújításra 
szorulna, ugyanakkor amennyiben lehetőség nyílik, a lyukak betömését  és az 
„út” kavicsos borítását az önkormányzat el fogja végezni.

7/7. A Kavalkád tánccsoport megkeresése
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__________________________________________________________________________________________
Jegyzőkönyv nyilvános testületi ülésről – Öttevény, 2008. február 6.

Király Péter  polgármester  ismertette  a Kavalkád tánccsoport  kérelmét,  amely 
támogatásra  irányult.  Bider  Zsolt  képviselő  kifejtette,  hogy a  tánccsoport  az 
ÖTC szervezeten belül működik és mivel önálló bejegyzett egyesületként nem 
funkcionál,  a civil  szervezetek támogatásáról  szóló rendelet  rendelkezéseinek 
ismeretében nem támogatható. Ebben a testület tagjai egyetértettek.

Mivel más hozzászólás, észrevétel nem érkezett, Király Péter polgármester az 
ülést 21.40 órakor bezárta és zárt ülés megtartását rendelte el.

                 Király Péter                                                              dr. Rétháti Zoltán
                polgármester                                                                  jegyző 

……………………. …………………………..
Sik Gyula        Bider Zsolt

Képviselő, alpolgármester képviselő
jegyzőkönyv hitelesítő jegyzőkönyv hitelesítő
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